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Mit írunk?

Tudtad, tavaly milyen vendég 
előadásokra volt érdemes eljárni? 
Hogy milyen volt a gólyabál? És a 
felezőbál? Öt, tíz év múlva mire fogsz 
emlékezni?

Nem sokra, lehet. De jól fog jönni 
akkor a Közgazdász (amit biztos gon
dosan összegyűjtesz otthon), hogy 
felevenítsd az egyetemi éveidet, az 
emlékeket, tapasztalatokat, bulikat, 
poénkodásokat, közös tanulásokat 
(közös lógásokat?), és mindenfélét 
amit épp most élsz hát.

Megmondom Neked: történelmet 
írunk. De, nem mindegy, milyet. Ezért 
teszünk Neked egy ajánlatot: ha van 
bármilyen óhajod, sóhajod, kérésed 
vagy kérdésed, írd meg nekünk! És 
mi megpróbálunk utánajárni.

Ezáltal tuti biztosan olyan ese
ményeket írunk meg, és hagyunk rá 
az utókorra, amiből T'e is kivetted a 
részed!

.mandzsetta

Fáth Péter felvétele

Szenvedélyes klarinétos
Hírek

\  Financial Times 2008- 
újra rangsorolta Európa és a 

ií földrész legjobb általános 
edzsment mester képzéseit, 
zeptember 29-én közzétett fel
ás a gazdasági felsőoktatási in- 
lények közül a harmadik helyre 
ezte a CEMS MIM (Community 
uropean Management Schools 
ter's in Internatioanl Mana- 
ent) programot, amelyben ha- 
ban egyedüliként a Budapesti 
inus Egyetem is részt vesz. A 
erlehetőséget és az anyagi el- 
rést vizsgálva a Budapesti Cor- 
> Egyetem Gazdálkodástudo- 
f\ Karának gazdálkodási szakos 
ali képzését a huszonhatodik- 
onhetedik helyre sorolta az 
I-
ubilál az FDSZ (Felsőoktatási 
azok Szakszervezete) Október 
kibővített Választmányi Ülésen 
keztek a 20. évfordulóról. Az 
október 7-én alakult szervezet 

os aktív SZB titkár munkáját is 
erte, köztük a Corvinus Egye- 
tis.
zínházjegy vásárlásra a Köz- 
Könyvtár az I. emeleti Hírlap

ójában október 15., október 29.,
i.30 óra között van lehetőség.

TÁRKI Társadalomkutatási 
ít Zrt. bemutatja a Háztartások 
álya Vizsgálata című kutatás 
lényeit október 13-án az Egye- 
1 tartandó műhelykonferencia 
áben.

Szerényt Szabolcs felvételei

Eric S. Maskin a Harvardon, majd a Cambridge-i Egyetemen tanult alkalmazott 
matematikát, ezt követően a Massachusetts Institute of Technology-n (MIT) 
tanított hét évig, majd visszatért a Harvardra. 2000 óta a Princeton Egyetem 
professzora.

Maskin a közgazdasági elméletek több területét is kutatta, így a játékelmélet 
és a szerződéselmélet kérdéseit. A világhírnevet végül a dinamikus játékok és 
a mechanizmustervezés terén elért kutatási eredmények hozták meg számára. 
A mechanizmustervezés elméleti alapjainak lefektetéséért kapta meg 2007- 
ben -  Leonid Hurwicz-cal és Roger Myersonnal együtt -  a tudományos világ 
legnagyobb elismerésének számító Közgazdasági Alfred Nobel-emlékdíjat.

Egyetemünk díszdoktorává avat- Közgazdasági Társaság és a Brit 
ták Eric S. Maskin Nobel-díjas köz- Akadémia tagja. Mivel tölti „szabad" 
gazdászt. A Princeton Egyetem pro- idejét, hogyan lazít? 
iesszorát székfoglalója után, az -  A zene például tökéletes módja 
előadások közti szünetben értük utol, számomra a kikapcsolódásnak. Első-
hogy -  munkássága mellett -  kicsit sorban klasszikus zenét hallgatok, de 
életéről is faggassuk. nagyon szeretem a jazz-t is. Ezen kívül

klarinétozom, ha nem is mesterszinten,
-  Hogyan változott meg az élete a de élvezhetőén.

2007-es Nobel-díj után? -  M it tegyen ma egy egyetemis-
-  A legjobb dolog, hogy az elis- fa, hogy majd egyszer Nobel-díjat kap- 

merés óta sokkal több lehetőségem van hasson?
utazni, és Amerikán kívül is rengeteget -  Nem a díj a legfontosabb. A lé
járok, például Budapestre is Bécset nyeg, hogy mindenki azt csinálja, amit
követően érkeztem. így pedig mind szé- valóban szeret csinálni, 
lesebb közönségnek mutathatom be a -  M it szokott tanácsolni hallga- 
mechanizmustervezés elméletét. tóinak egyetemi éveikre vonatkozóan?

-  Rengeteget dolgozik, az -  Azt, hogy minél jobban használ- 
Amerikai Tudományos Akadémia, az ják ki az idejüket, hiszen ilyen szabadok 
Ökonometriai Társaság, az Európai sosem lesznek többet.

Szerencsi Ágnes

Gazdálkodástudományi Kar

Közgazdaságtudományi Kar

rársadalomtudományi Kar

(özigazgatástudományi Kar

ilelmiszertudományi Kar

kertészettudományi Kar

áiéDÍtészeti Kar
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Október 3-4-én ünnepelte az öt éves Budapesti Corvinus Egyetem egyik elődintézménye, a Magyar Közgazdaságtudományi 
Egyetem megalapításának 60. évfordulóját. Az ünnepi KÖZGÁZ Jubileumi Tudományos Konferencián az egyetem díszdok
torává avatta Eric. S. Maskin professzort, a 2007. év közgazdasági Nobel-díjasát. Az ünnepi konferenciát megtisztelték a 
volt rektorok mellett a hazai és külföldi egyetemek vezetői is.
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50. évfolyam 2. szám 2008. októberközélet-köztér

M egalakult a Nem zetközi Tanácsadó Testület

A hét karúvá vált Corvinus Egyetem négy éves történetében, a Szenátus döntése alapján, először alakult a teljes disz
ciplináris vertikumot átfogó Nemzetközi Tanácsadó Testület. A Testület október 3-án tartotta alakuló ülését. Az alapító 
dokumentumot a Testület tagjai október 4-én a KÖZGÁZ Jubileumi Tudományos Konferencia keretében vették át. A Testület 
elnöke: Professzor Csáki Csaba, a Testület tagjai: Professor Geert Bouckaert, Professor Walter Maier, Professzor Verebélyi 
Imre, Dr. Galambosi Bertalan, Dr. Thomas Popp, Professor Denis Meadows, Professor Sven Junghagen, Professor Reinold 
Scherer, Dr. Szaló Péter, Professor Richard Stiles, Professor Giuseppe Burgio, Professor Bruno Dallago, Dr. Maria 
Kadlecikova, Professor Stefano Bianchini.

Gálaest az ünnepeiteknek

Dr. Halász Júlia (balról a második) Eric S. Maskin és Erős János társasában

A Junior Príma Magyar Tudomány 
kategória idei díjait egyetemünk 60 
éves a Közgáz Jubileumi Tudományos 
eseménysorozatának keretében, az 
MFB Zrt által a nyertesek tiszteletére 
szervezett gálaest keretében vették 
át az elismerést kiérdemelt fiatal 
tudósok.

Az immár második alkalommal 
odaítélt díjakat Eric S. Maskin Nobel 
díjas közgazdász és Dr. Erős János 
a Magyar Fejlesztési Bank vezér- 
igazgatója adta á t A vezérigazgató 
kiemelte: „a bank azért vállalt szerepet 
a Junior Prima Díj alapításában, mert 
szeretne hatékonyan részt venni az 
értékek megbecsülésében, a kutatás 
és a gyakorlat közötti kapcsolat kibő
vítésében, a magyar gazdaság felzár
kózását meghatározó ismereti háttér 
javításában, a kiemelkedő tehetségek 
támogatásában” .

Mészáros Tamás rektor köszöntőjé
ben hangsúlyozta: „az öt éves Buda
pesti Corvinus Egyetem ünnepli egyik 
elődintézménye a Magyar Közgazda
ságtudományi Egyetem megalapítá
sának 60. évfordulóját. Bár a 60 év közel 
egy emberöltő, egy egyetem életében 
inkább egy rövid fejlődési periódus. 
Gyökereink tehát nem évszázadokra 
nyúlnak vissza, mégis, had legyünk mi

Szerényi Szabolcs felvétele

A jubileumi ünnepi események 
keretében október 4-én avatta fel 
rektorunk NAVRATIL ÁKOS (1875- 
1952) akadémikus, közgazdászpro
fesszor emléktábláját. A Budapest, 
V. Dorottya u. 1. (Gerbeaud-ház) ház 
falára került táblán elhelyezték a 
család, az egyetem és a Közgaz
dasági Elméletek Története tanszék 
koszorúját.

mai utódok, ünneplők büszkék erre a 
néhány évtizedre.

A rektor az egyetem támogatóinak, 
üzleti partnereinek is köszönetét 
mondott, kiemelte a Demján Sándor 
Alapítvány létrehozóját, aki évente 80 
millió Ft-tal támogatja az arra érdemes 
és rászoruló közgazdász hallgatókat.

A Junior Prima Díj „magyar tudo
mány" kategóriájának 2008. évi kitün
tetettjei között vehette át az elisme
rést Dr. Halász Júlia, a Kertészeti Kar 
Genetikai és Növénynemesítési tanszék

A KÖZGÁZ és a progresszió

Az újjávarázsolt IV-es előadóban 
volt rektoraink, hazai és külföldi egye
temek rektorai, oktatóink, hajdani és 
jelenlegi hallgatóink ünnepelték a 
Közgáz Jubileumi Tudományos Kon
ferencia eseménysorozata keretében 
egyetemünk 60 éves fennállását. Kö
szöntötte az ünnepi ülést Rudas László, 
a Magyar Rektori Konferencia elnöke 
és Prof. Walter Schweitzer a Passaui 
Egyetem rektora.

A KÖZGÁZ betűszó -  bármilyen 
nevet viselt is az intézmény -  mindig 
ugyanazokat a tudományágakat kép
viselte, mindig ugyanazt az épületet 
és akadémiai atmoszférát jelen
tette -  olvasható az ünnepi kiadvány 
rektori köszöntőjében. Ezt az akadé
miai atmoszférát, az egyetem prog
resszivitását vette górcső alá ünnepi 
előadásában Mészáros Tamás, amit 
a vállalati kutatások elindításában és

Brunner Orsolya felvétele

tanársegéde, aki az élettudományok, 
a növényi genetika és molekuláris nö
vénybiológia területén bizonyított kiváló 
és példa értékű teljesítményével, ha
zai és nemzetközi viszonylatban is új
donságnak tekinthető eredménye alap
ján érdemelte ki a Junior Prima Díjat.

AMagyarNemzetiGalériában meg
rendezetteseményen jelen voltaka hazai 
tudományos élet neves személyiségei, 
az Akadémia, a tudományegyetemek és 
a kutatóintézetek kiválóságai.

-rés

az oktatási struktúra átalakításában 
határozott meg.

Mérföldkőként a 60-as évek máso-«
dik felét. Szabó Kálmán rektorként 
való színrelépését jelölte. Hivatkozott 
az egyetemi tanács 1967. október 23-i 
ülésére, amelyik az egyetemi képzés 
gyökeres átalakításával foglalkozott.

Beszédében a rektor kitért az u.n. 
Berend T. -  Stark féle reformra, és a 
80-as évek második felében a Csáki— 
Zalai reform időszakára.

Bár a haladásban elért eredménye
ket kívánta a rektor összegezni, el
mondta, a kutatási palettán újra meg 
kell találni a helyünket. Oktatási rend
szerünk korszerű, nevünk, presztízsünk 
kiemelkedően jó, nemzetközileg ismert 
és elismert-zárta ünnepi beszédét Mé
száros Tamás. Az elődök tehát, akik 
előtt-egy ilyen évfordulón értelemszerű
en tisztelgünk, úgy érezhetik, a mag, 
amit vetettek jó földbe hullott.

-rés

Vállalkozó hallgatóknak

A Budapesti Corvinus Egyetem és 
az Axilior International amerikai szer
vezet Együttműködési Megálíapodását 
dr. Mészáros Tamás rektor, és Sándor 
A. Nagy, J.D. az Axilior elnöke látta el 
kézjegyével szeptember 22-én.

Egyetemünk már eddig is mutatott 
fel jelentős eredményeket a hallgatók 
vállalkozói képzése, felkészítése terén, 
elég, ha a Pittsburghi PennState Álla
mi Egyetemmel közös Nemzetközi 
Vállalkozás kurzust, vagy a Hallgatói 
spin-off modell kísérletet említjük. Az 
Axilior Alliance-szel való együttműkö

dés új lehetőségeket nyit egyrészt a 
most induló Interuniversitas Hallgatói 
Vállalkozói Klub és Spin-off Keltető 
projekt résztvevői számára nemzetközi 
kapcsolatok kiszélesítésére, másrészt 
későbbi esetleges hallgatócserék 
megvalósítására amerikai egyetemek 
és a Corvinus hallgatói között. Dr. Szir
mai Péter, a Kisvállalkozás-fejlesztési 
Központ igazgatója, a projekt gondo
zója nagy reményeket fűz a közös kez
deményezéshez, a Központ és az egye
tem terveiben szereplő, Nemzetközi 
Hallgatói Vállalkozói Szakkollégium 
megalapításában is.

balról jobbra: dr. Szirmai Péter, dr. Mészáros Tamás, Michelle 0. Crosby, 
Sándor A. Nagy

S zaká cs K a ta lin  fe lv é te le

Ünnepi kitüntetés

Fáth Péter felvételei

Az ünnepségen díszpolgárrá avatták Dr. Forgó Bélát, az Alcoa Köfém 
vezérigazgatóját. Okleveles közgazdaként végzett a Marx Károly Közgazda
ságtudományi Egyetem népgazdaság tervező-elemző szakán, valamint szak- 
közgazdászként a gazdasági ellenőrző szakon, majd ugyanitt egyetemi doktori 
címet szerzett. Kiemelkedő tevékenysége elismeréséül részesült a kitüntető 
címben. A díszpolgári oklevelet a rektor adta át.
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Képriport az ünnepségről

Berend T. Iván előadásában vitatta a kádári szocializmus értékelését. A 
neoliberális gazdasági modell alternatívájaként Kína fejlődési útját vázolta.

Dr. Csáki Csaba a magyar mezőgazdaságot érintő helyi, regionális és 
globális kihívásokat tette mérlegre, Palánkéi Tibor az Európai Unió reformjait 
magyar szempontból elemezte.

Székfoglaló előadásában Eric S. Maskin Alice és Bob példáján vezette le, 
hogyan kaphatunk választ akérdésre: van-e olyan mechanizmus, amivel a célt 
-  a társadalmi jólétet -  elérjük?

Kornai János a puha költségvetési korlát jelenségét ismertette a kórházi 
szektor szereplőinek motivációját elemezve.

Fáth Péter, Szerényi Szabolcs felvételei

KÖZkérdés-KÖRkérdés

Critical mass, melegfelvonulás, demokrata-menet, tarka magyar-egyre nép
szerűbb a demonstráció Magyarországon, mind többen fejezik ki véleményüket 
másokkal együtt, tömegben egy adott téma mellett vagy éppen ellene.

De hogy vagyunk ezzel mi, egyetemisták? Ebben a hónapban erre voltunk 
kíváncsiak.

Igen, mert biztosan van valami 
haszna, ugyanakkor meg kell gondolni, 
milyen következményekkel járhat egy- 
egy megmozdulás. A probléma az, hogy 
a dolog gyakran már nem is az eredeti 
témáról szól, ennek ellenére van, amire 
elmennék.

Sándor Péter, 2. évf., K kar, alkal
mazott közgazdaságtan szak

Attól függ, miről van szó. Politikai 
megmozdulásban például nem vennék 
részt, mert nem érzem, hogy ennek bár
mi haszna is lenne. De az egészségért 
tenni, a sportot népszerűsíteni, élet
szemléletbeli változásokat hirdetni már 
elmennék.

Dankó Dániel, 4. évf., K kar, pénzügy 
szak

Attól függ, miről szól. A Hősök 
terén tartott béketüntetésen például 
már három éve ott vagyok, de biztosan 
nem vennék részt politikai demons
trációban, mert nem érzem magam 
elkötelezettnek.

Veisz Veronika, 4. évf., G kar, veze
tésszervezés szakirány

Biztosan nem vennék részt, mertúgy 
gondolom, hogy egy demonstrációnak 
nincs elég meggyőző ereje, s nem is 
vagyok az a típus. Megpróbálnám más
hogyan érvényesíteni a jogaimat.

Tűrik Olga, 4. évf., G kar, vállalati 
pénzügy szakirány

Igazából nem tudom, valószínűleg 
a témától függ. Őszintén bevallom, nem 
vagyok híve a tüntetéseknek. Persze, 
ha van valami foganatja, akár érdekes 
is lehet.

Nagy Ádám, 2. évf., G kar, gazdál
kodás-menedzsment szak 

A hallgatókat megkérdezte: Szerencsi Ágnes 
A portékát fotózta: Szerényi Szabolcs
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Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális Á llásajánlatok
vállalat

PricewaterhouseCoopers Kft.

TIG-RES Vállalkozásfejlesztési Zrt.

Solar Capital Markets Zrt.
GHF Kereskedelmi Kft. 
DECATHLON 
SC Johnson Kft.
SC Johnson Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.
Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.

Randstad Hungary Kft.
Procter & Gamble 
Procter & Gamble 
British American Tobacco 
British American Tobacco

pozíció

Transfer Pricing Advisory Associate/ 
Consultant

Tanácsadó management consulting és 
corporate finance területekre 

Junior árupiaci elemző 
Tőzsdei kereskedő 

Részlegvezető 
Working student marketing 

Területi képviselő 
Customer Service Assistant 

Dutch or Norwegian Customer Service 
Financial Analyst

Dutch or French Speaker Delivery Assistant 
Norwegian speaker Product Movements 

and Inventory Analyst 
Készletgazdálkodási kapcsolattartó 

Pénzügyi-számviteli munkatárs 
Invoice & PO Processors (Italian/German) 
Invoice & PO Processors (Russian/Polish) 

GL Reconciliation specialist 
Fixed Asset Specialist 

Minőségbiztosítási munkatárs 
(finn/svéd/dán nyelvtudással)

Francia nyelvű ügyfélszolgálati munkatárs 
Görög nyelvű munkatárs informatikai 

területre
Holland nyelvű kintlévőségkezelési 

munkatárs
Accounting Specialist 

Account Management Analyst 
Reporting Analyst 
Operations Analyst 

Logisztikai asszisztens 
Junior Trade Analyst 

Ügyfélszolgálati munkatárs 
IT helpdesk munkatárs 

Portfolió elemző 
Operations Analyst 

(Investment Management) 
Investment Management Analyst 

Junior Brand Manager 
Area Sales Manager 

HR ManagementTrainee 
Marketing ManagementTrainee

referencia szám jelentkezési
határidő

2008/0211/Á azonnal

2008/0201/Á 2008.10. 02.

2008/0203/Á 2008.10. 08.
2008/0207/Á 2008.10.15.
2008/0213/Á 2008.10.17.
2008/0246/Á 2008.10.24.
2008/0245/Á 2008.10. 24.
2008/0229/Á folyamatos
2008/0228/Á folyamatos
2008/0227/Á folyamatos
2008/0226/Á folyamatos

2008/0225/Á folyamatos

2008/0224/Á folyamatos
2008/0219/Á folyamatos
2008/0241/Á folyamatos
2008/0240/Á folyamatos
2008/0239/Á folyamatos
2008/0238/Á folyamatos

2008/0237/Á folyamatos

2008/0236/Á folyamatos
2008/0235/Á folyamatos

2008/0234/Á folyamatos

2008/0233/Á folyamatos
2008/0232/Á folyamatos
2008/0231/Á folyamatos
2008/0230/Á folyamatos
2008/0222/Á folyamatos
2008/0221/Á folyamatos
2008/0220/Á folyamatos
2008/0218/Á folyamatos
2008/0217/Á folyamatos

2008/0216/Á folyamatos

2008/0215/Á folyamatos
2008/0259/Á folyamatos
2008/0260/Á folyamatos

GL-7664 folyamatos
WG-3353 folyamatos

Budapesti Corvinus Egyetem 
Karrier Iroda

Aktuális programok
vállalat program referencia szám jelentkezési

British American Tobacco KOMBAT-Kincsvadászat 2008/0208/P
határidő

2008.10.02.
Careers in Europe Careers in Europe event 2008/0257/P 2008.10.08.

McKinsey & Company
in Budapest 

Cégprezentáció 2008/0251/P 2008.10. 09.
EcoSim Kft. Műszaki diák menedzs 2008/0262/P 2008.10.13.

Ernst & Young
ment csapatok versenye 

Ernst & Young 2008/0205/P 2008.10.13.

KPMG
Championship 2008 
BigOne online játék 2008/0248/P 2008.10. 31.

Dreher Sörgyárak Zrt. A jövő fiatal vállalkozója 2008/0247/P 2008.10.31.

Global Management
2008

Stratégiai management 2008/0256/P 2008.10.31.
Challenge

Budapesti Corvinus Egyetem

verseny
Focus-Corvinus Börze 
-  Üzleti szolgáltatások 2008/0223/P folyamatos

BCE Karrier Iroda
egyetemistáknak 

Karrier menedzsment 2008/0258/P folyamatos

BCE Karrier Iroda
szeminárium

Karriertanácsadás 2008/0112/P folyamatos

Buaapesu uorvmus tgyeiem  
Karrier Iroda

Aktuális Szakmai Gyakorlatok
vállalat pozíció referencia szám jelentkezési

határidő
Job Trust (Görögország) Szakmai gyakorlat és 

álláslehetőség
2008/0210/Szgy azonnal

Ernst & Young Marketing gyakornok 2008/0212/Szgy 2008. 09. 26.
GE Consumer & Industrial Internship in GE 

Consumer and Industrial
2008/0192/Szgy 2008. 09. 30.

Unilever Dove marketing 2008/0244/Szgy 2008.10.03.
Unilever Axe marketing 2008/0243/Szgy 2008. 10. 03.
Ringier Kiadó Kft. Piackutató gyakornok 2008/0202/Szgy 2008.10.08.
Coca-Cola HBC Magyar- 
ország Kft.

Retail üzletág-Key 
account területre

2008/0255/Szgy 2008.10. 08.

Coca-Cola HBC Magyar- 
ország Kft.

Automat Üzletág- 
Folyamat koordinátor

2008/0254/Szgy 2008. 10. 08.

Coca-Cola HBC Magyar- 
ország Kft.

Automat Üzletág-Projekt 
menedzser

2008/0253/Szgy 2008.10.08.

Mobile Engine Kft. Project Management 
Trainee

2008/0204/Szgy 2008.10. 09.

IT Services Hungary Kft. Service Desk Agent 2008/0249/Szgy 2008.11.25.
PricewaterhouseCoopers Kft, Audit Trainee- 

Könyvvizsgáló gyakornok
2008/0206/Szgy 2008.11.28.

PricewaterhouseCoopers Kft,, Marketing gyakornok 2008/0261/Szgy folyamatos
Roland Berger Strategy Consultant Trainee 2008/0214/Szgy folyamatos
Procter & Gamble Brand Management 

Intern
UX-8076 folyamatos

Procter & Gamble Strategic Sales and 
Trade Marketing Intern

DS-1529 folyamatos

. -  —  — — — — — — — — — —  ■ —
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A KPMG támogatásával A TE NAPOD!

.is 09:00 - 11:00 Grafológiai gyorselemzések

■  09:00 - 12:00 Próbainterjúk

■  09:00 - 12:00 Egyéni karrier tanácsadás

■  13:00 - 15:30 Önéletrajz tanácsadás

13:00 Angol és német nyelvi tesztek

■  14:00 Pszichológiai tesztek

■  15:00 Logikai tesztek

■  16:00 Karrier menedzsment szeminárium 297. te re m
Hogyan készüljünk fel a kiválasztási folyamatra?

- *  SZAKMAI EGYÜTTMŰKÖDŐ PARTNEREINK:
Budapesti Corvinus Egyetem Szolgáltató Kht.,
Felsőoktatási Karrierközpontok Támogatóinak Egyesülete, 
GrafológusOK.hu, KPMG Hungária Kft.

w w w .karrierexpo.hu
Programjainkon való részvételhez előzetes bejelentkezés szükséges!
karrier@uni-corvinus.hu Tel.: 215 55 38,482 53 81
Személyesen a Karrier Irodában (Közgáz Campus Fővám tér 8. fszt 31.)
A programváltozás jogát fenntartjuk.

Karrier Iroda, fszt. 31.

297. terem

119.1. terem

Karrier Iroda, fszt. 31.

297. terem

297. terem

297. terem

K A
8.0 D A P E S T  I

CORVINUS
A JÖVŐD MOST!

K A R R  I

X P O co
o
o
OVI

országos, integrált állásbörze
diplomázóknak,
friss- és fiatal diplomásoknak

100-nál több munkaadó 
több ezer állásajánlat 
3 szinten, több mint 1500 m2-es 
helyszínen mintegy 800 m2-es 
beépített terület

CV Ambulancia 
grafológiai gyorselemzés 
pszichológiai tesztek 
karrier-tanácsadás 
próbainterjúk 
cégprezentációk

1093 Bp„ Fővám tér 8.
-» Tel.: 482 5047, 30/279 7432 

Fax: 482 5577 
- *  www.karrierexpo.hu

karrierexpo@uni-corvinus.hu 
nyitva: 10h-17h-ig
KIEMELT SZAKMAI PARTNER

[pROFESS ION, HU

http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrier@uni-corvinus.hu
http://www.karrierexpo.hu
mailto:karrierexpo@uni-corvinus.hu
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Fiatalodó „régi épület" Egypercesek

Amikor szeptember 15-e táján 
beléptetek a Fővám téri épületbe, bizo
nyára sokan felfedeztétek, hogy valami 
mintha megváltozott volna. Az egyetem 
jelentős részét érintő felújítási mun
kálatok részleteiről Czinderi Gábor, a 
Corvinus műszaki főigazgató-helyet
tese adott felvilágosítást.

Ráfért már a kozmetika koránál fog
va kicsit elhasználódott műemlékünk
re, hiszen utoljára a '80-as években 
töltöttek itt hosszabb időt csákányok 
és épító'munkások. Nehéz dolguk van 
a belsőépítészeknek, ha a Közgázról 
van szó, mert az épületet nem éppen

A kollégiumok is újulnak

Szerényi Szabolcs felvétele

oktatási céllal emelték, anno iroda- és 
raktárházként szolgálta a budapesti 
polgárokat.

A szakemberek azért értik a dol
gukat, hiszen egy teljesen korszerű 
3-as és 4-es előadóval ajándékoztak 
meg minket, és új dizájnt kapott a 2. 
és 3. emelet Duna felőli része is. Kü
lönlegesség, hogy a 4-es előadóba 
bekerült egy mozgássérültek közle
kedését megkönnyítő lift, amivel a pul
pitushoz is egyszerűen eljuthatnak.

Az elvégzett munka egyébként csak 
az első felvonása volt egy három részes 
darabnak, tehát két éven belül a többi 
szárny is hasonló képet mutat majd.

Felmerül a kérdés, hogy az óriási 
belső tereivel, elegáns burkolatával, 
tekintélyt parancsoló oszlopaival in
kább operaházi hangulatot idéző „E" 
épületünkben miért a modernség és 
technika kapott most helyet?

A válasz a funkcionalitás. Ez volt 
a fő szempont az átépítéseknél. Ezek 
az eszközök, bútorok azon túl, hogy jól 
néznek ki, egyszerűen kezelhetőek és 
könnyen tisztíthatóak, ami nem mellé
kes egy több ezer hallgatót számláló 
oktatási intézmény esetében.

Mindez pedig döntő tényező lehet, 
ha arról van szó, mit, hogyan alakít
sunk át. Hiszen annak ellenére, hogy 
a „magyar ifjúság krémje" megtisztelő 
címet kaptuk, képtelenek vagyunk vi
gyázni értékeinkre! Már két héttel a 
tanítás megkezdése után szemmel lát
hatóak a különbségek. ■

Ha már a korábban értékesített 
ingatlanokból származó mintegy más
fél milliárd forintot arra költik, hogy 
kellemesebb legyen számunkra végig
ülni a másfél órás előadásokat, akkor 
becsüljük meg, amit kapunk! így talán 
a soron következő budai campus fel
újításához is abban a reményben láthat
nak hozzá, hogy az elvégzett munka 
gyümölcse két hétnél tovább maradhat 
új és szép.

Kiss Ágota

A színvonal mellett a kontraszt is nőtt F és L oldal

A Közgáz Karok négy diákszállója 
közül a Varga Jenő Kollégium, a Kinizsi 
testesíti meg az „5 perc alatt beérek 
az egyetemre" lelkesítő érzését. Nem 
véletlenül népszerű tehát, amikor 
kollégiumi jelentkezésekre kerül sor. 
Erre a népszerűségre ma már nem

Szerényi Szabolcs felvétele 

csak a közelség tényével próbálnak 
rászolgálni, hiszen az egyetemet érintő 
felújítási hullám elérte a kolit is.

A Központi Fejlesztési Alaptól kapott 
pénzt a szobák átalakítására, a vizes
blokkok korszerűsítésére és a bútorok

lecserélésére, lényegében a komfort- 
érzet növelésére fordította a kollégium.

A tavaly kicserélt nyílászárók után 
idén újabb kellemes meglepetések 
érhették a lakókat. Pontosabban: a 
lakókat az „L" szárnyban, merthogy 
az épület két részének („F" és „L" 
oldal) lakói közül az átalakítási munkák 
eredményét egyelőre az „L" oldaliak 
élvezhetik, hiszen -  két szint kivételével 
-  csak ott végeztek jelentősebb fel
újításokat.

A közös helyiségekbe új bútor ke
rült, megváltozott a konyha külseje, és a 
zuhanyzók, WC-kis átalakultak. Az egye
temen folyó munkákhoz hasonlóan a 
kolesz esetében is egy három éves terv 
első részének megvalósulása volt ez, 
így már nem kell sokáig várni, hogy az 
„F" szárny lakói isfelújított környezetben 
élhessék mindennapjaikat.

Addig is marad számukra a csodá
latos, Nemzeti Színházra néző pano
ráma, és a tudat, hogy ennél rövidebb 
idő alatt valószínűleg kevesen érnek a 
munkahelyükre Budapesten.

Kiss Ágota

Mindenkire vonatkoznak szabályok

A tavalyi vizsgaidőszak végén egy 
-  neve elhallgatását kérő -  hallgató 
keresett meg minket egy különös 
esettel, melyben őt és csoporttársait 
megfosztották a megfelelő tanulási 
körülményektől és a vizsgáik eredmé
nyének ismeretétől.

A Matematika Tanszék a levélben 
említett munkatársa általában a tárgy- 
újrafelvételre kényszerült hallgatókat 
oktatja. Az előadásokat és a szemi
náriumokat is ő tartotta a levelet író 
hallgatónak, akinek mindezekhez két 
évig volt szerencséje.

A levélíró szerint nem a csoport 
képességeihez mért órát tartott és a 
hallgatók első negyedéves dolgozatait

a vizsgaidőszak végére sem javította 
ki(l). Sőt, választás elé állította őket, 
hogy elfogadják az első dolgozatuk 
még általuk nem ismert pontjait és 
megírják a második negyedévest, vagy 
vállalkoznak az összevont vizsgára. A 
35-40 napos késés azért is érthetet
len, mert elmondása szerint egy számí
tógépes program segítségével ellenőrzi 
a dolgozatokat.

Beültem az illető tanár egyik órájá
ra, melyen körülbelül tízen voltunk. Az 
igazsághoz hozzátartozik, hogy nyolckor 
kezdődött, ám valószínűleg negyvenen 
lehetnek rá hivatalosan bejelentkezve, 
mert a teremkihasználtságokat ismerve 
nem indítanának még két hasonló órát 
a nap folyamán.

A (matek)szemináriumon végig a 
táblánál magyarázott, meg sem próbál
ta bevonni a hallgatókat a munkába, 
és zömében nem is feladatokat oldott 
meg, hanem szabályokat és képleteket 
ismertetett. Az óra alatt pedig nem egy 
80 perces tanórát, hanem a 60 perces 
időegységet értem...

A nagy kérdés mégis az, hogy 
miképp ismétlődhet meg ez évről évre? 
A tanszék nem ellenőrzi az oktatók 
munkáját? A negyedéves dolgozatokat 
nem kell egy meghatározott időpontig 
leadni, bemutatni minden tanárnak? A 
HalVel eredmények nem számítanak 
semmit? Vagy a hallgatók ott nem nyil
vánítanak véleményt?

phoenix

Paulus
Június, egy szép napsütéses délután sétálok az Andrássy úton. Jó nap volt: 

egy nehéz vizsga ötös lett, a nyelvtanfolyam utolsó óráján finom sütit kaptunk. 
Ahogy a Nagymező utcánál átmegyek a zebrán, mégis Szent Pál intelme jut 
az eszembe: a bicikliúton véres galambtetem, a cipőm mellől felreppennek a 
döglegyek... „kincsetek a cserépedényben van..."

Akit megelőzött a kora...
Egyik hétfő délelőtt, a teljesen kihalt Petőfi hídon át igyekszem Lágymányos 

felé egyetlen fizika BA-s barátommal találkozandó. Hatalmas szél van. Valami 
a számba repül, mikor kiköpöm, csodálkozva látom, hogy a nyálcsomó szinte a 
híd túlsó oldali járdájáig elszáll. Ez annyira megragad, hogy kb. minden hatodik 
lépésnél megismétlem a műveletet. Ha 500 éve csinálom ugyanezt, és minden 
előképzettség nélkül lejegyzem a tapasztalataimat, akkor lehet, hogy ma 
szerte a világban „vágóban" mérnék a szélerősséget... most viszont maradok 
tisztelettel enyhén infantilis T-karos hallgató...

Egy kis színes ürügyén
Az Úr 2008. esztendejének májusában, innak 29. napján képek jelennek 

meg az interneten egy frissiben felfedezett irazíliai indián törzsről. Az egyik 
felvételen egy harcos éppen megpróbálja leryilazni a helikoptert. Ami nekünk 
kis színes hír, az nekik a végzet. Többet nen lesznek nyugodt napjaik. íjjal a 
helikopter ellen... Annyi esélyük van, mint lelső kerületi kisnyugdíjasnak az 
egyszeri juttatásokkal szemben választás ideén. Úgy látszik, sehol se könnyű 
ezen a bolygón.

A pöttyös pillangó szomorú históriája
A Deák téri metróban mellém lép egy idős, láthatóan vidéki nénike. Ked

vesen megkérdezi, hogy jó helyen akar-e felszállni, ha a Pöttyös utcához igyek
szik. Mivel az Újpest felé tartó metrót várom, jelzem, hogy ez így nem az igazi, 
majd a helyismeretére büszke bennszülöttként elmagyarázom, hogyan jut át 
a kettes metróhoz, és hogy az Örs felé menőre szálljon. Megköszöni, elmegy. 
Pár percig, amíg várom, hogy megjöjjön a szerelvény, hagyom, hogy betöltsön 
a napi jócselekedet letudásának öröme. Aztán a kocsiban szembesülök a 
szomorú valósággal, hogy átvertem a nénit: Pöttyös utca és Pilllangó utca nem 
ugyanaz... Szemét dolog az alliteráció.

Schengeni vonatból
Az eurocity átrobog a csúnya kis Ipoly-hídon, aztán visszakanyarodik a 

Duna-part felé, ahol már fel is tűnik az esztergomi várhegy. SMS-ek jönnek. 
Üdvözöljük Szlovákiában! SMS van, határit nincs. Először utazom erre a 
schengeni csatlakozás óta, jólesően meglep az immár virtuálissá visszavedlett 
határosság. Párkányon túl végtelen síkságon robogunk. Nővé Zámky. Hajdan 
Érsekújvár néven futott. Bratislava... Pozsonyban hajdan lövetni is kellett, 
hogy meghódoljon az új uraknak idegen többség. Hát így vagyunk: vesztettünk, 
lázadtunk, morogtunk, aztán már azt se tudtuk, mi bajunk van, de nem éreztük 
jól magunkat a barakkban, még a legvidámabban sem... De nem: vesztettek, 
lázadtak, morogtak, sorvadtak. Én legfeljebb csak 1987 óta. Amúgy meg: nincs 
többé határ... lehet nyugodtan nemzetet egyesíteni, szomszéddal történelmileg 
kiengesztelődni. Minden más: elsüllyedt költség...

C'est la vie, avagy olyan életszerű...
A Nagycsarnok reggel. A pultos lány a legnagyobbat és a legszebbet emeli 

ki nekem a diós izék közül. Az élet igazságos!
Az alagsori kajálda egy körül. Valahonnan a hatalmas és szépséges puly

kamellek közül a konyhás néni egy különösen kicsi és csúnyácska darabot rak a 
tányéromra. Az élet olyan igazságtalan... Vagy csak éppen olyan, mint az élet?

Vári idill
Budavár, a Tóth Árpád sétány, egy későtavaszi délelőttön. A Szentháromság 

utca sarkánál óvodáscsoport jön fel Várat nézni a Krisztinaváros felől. Ahogy 
minden gyerek felér a lépcsőn, az óvónéni máris magyarázni kezd nekik a 
szemközti Mátyás-templomról. Aztán bámuló fejekkel és apró hátizsákokkal 
nekiindulnak, hogy újabb részletet ismerjenek meg az országból és a törté
nelemből, amelyben élniük adatott. Én is megyek tovább, a fal mellett, a város 
fölött, de a gesztenyék alatt, a Várban, hol az imént találkozott a csendben: múlt, 
jelen és jövő.

Egy háborús bűnös
(Csakis Kázmér és Huba-olvasóknak!) „A tengeralattjáró parancsnoka 

gondterhelten nézi periszkópján az utasszállíító emberekkel zsúfolt fedélzetét. 
Mennyi nő és gyerek! Kétségbeesetten forduil a mellette álló elsőtiszt felé, de 
az nem enged. Türelmetlenül megismétli: „Mluszájl". Egyébként is, nem kellett 
volna ebédre annyi káposztát enni. Most máír késő. A parancsnok megadóan 
sóhajt egyet aztán tüzet vezényel. A torpedóisorozat becsapódásának hatását 
azonban szerencsére már nem kellett meglátnia. A kisföldalatti ugyanis 
közben megérkezett az Oktogonhoz. Pukk kapitány leszállt, és leszegett fejjel 
elsunnyogott a tömegben.

Őszi reményke
Ahogy a nagymamától hozott friss szőlőt eszegetem, egyszercsak egy apró 

pók bukkan elő a fürtön maradt néhány szőlőszem közül, és ijedten kapálózni 
kezd az immár sehová sem vezető fonalának végén. Rövid mérlegelésem 
eredménye: a szőlő a miénk, a lakás a miénk, de a pók nem akarta elvenni a 
miénket és önhibáján kívül került bajba, úgyhogy joga van békében távozni. 
Szépen lerakom az erkélyen, és ettől valami érdekesen jó érzés tölt el: ha Isten 
nem csak méltányos, hanem szeret is minket, nincs mitől félnünk.

Vágó Péter
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munKaneiy
A Pannonnál harmonikus, barátságos, inspiráló környezet 
és modern, nyitott munkastílus vár. Nálunk környezet- 
tudatos munkahelyi légkörben, helyhez kötöttség nélkül 
építheted a karriered.

Bővebb információért kattints ide:
www.pannon.hu/karner IN VESTO R  IN  PEOPLE

http://www.pannon.hu/karner


Mob Net II

Kreatív közösségi megoldások
mobil szélessávon

Jelentkezz a T-Mobile, a Budapesti 
Corvinus Egyetem, a Budapesti Műszaki és 
Gazdaságtudományi Egyetem és a Magyar 
Képzőművészeti Egyetem közös m obilnet 
pályázatára, egyénileg vagy csapatban!

I. díj:
1 db HP 6730s típusú notebook 
1 éves ingyenes (belföldi) mobilinternet-használattal
II. díj:
1 db Samsung F480 típusú mobiltelefon 
1 éves ingyenes (belföldi) mobilinternet-használattal
III. díj:
1 db Nokia 6650 típusú mobiltelefon 
féléves ingyenes (belföldi) mobilinternet-használattal

Információk, a pályázat feltételei és jelentkezés:
w w w .t-m o b ile .h u ,w w w .sze lessav.un i-corv inus.hu, 
w w w .b m e .h u .w w w .m ke .h u .

m fm rrm r n  i  fis  a* j
. . « * 111* i »11111 í r

I I I i l |  m i t r n i w

M Ű E G Y E T E M  1 7 8 2

rnrn m a g y a r
V T  KÉPZŐMŰVÉSZETI 
U EGYETEM

Együtt. Velei M PPB

http://www.szelessav.uni-corvinus.hu
http://www.bme.hu.www.mke.hu
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Tudósítás Dublinből Nyári egyetem az AEGEE szervezésében

Zöld parkok és zöld házak, zöld 
mezők és zöld emberek. Ahogy 
Babits versében minden fekete, itt 
minden csupa-csupa zöld. A házak 
kétemeletesek, a belvárosban is, 
ahogy a fordítva közlekedő buszok is. 
Mindenki Guinness-t iszik és figyel
men kívül hagyja a piros lámpákat. Ha 
kétségetek lenne afelől, merre járok, 
csak annyit mondok, hogy a reptérről a 
busz a Beautiful day dallamára repített 
a belvárosba. Igen, Dublin.

És az első nehézségek, lakáskere
séssel, az ír akcentus megértésével, a 
baloldali közlekedéssel. A szerencsé
nek és a temérdek négylevelű lóheré
nek köszönhetően sikerült lakhelyet 
találnom az egyetem közelében, ahol 
két ír és egy amerikai lánnyal lakom 
együtt. Mivel az írek a hangsebesség

nél is gyorsabban beszélnek, nehéz 
őket megérteni vagy meghallani. Vi
szont rendkívül körültekintő népek -  
az egyik pub bejáratánál a következő 
tábla olvasható: „No drugs or nuclear 
weapons" -  és barátságosak, segítő
készek. Akárhányszor eltévedtem vagy 
hiány mutatkozott valamilyen kész
letemben, készségesen álltak rendel
kezésemre.

Ezenkívül az egyetem az éhező 
Erasmus-os diákokra is gondolván az 
információs csomagba még a rántotta 
receptjét is belecsempészte, részle
tesen ecsetelve a hozzávalók pontos 
mértékének fontosságát.

A tanítás egyébként ma kezdődik 
(szept. 29.), kíváncsian várom a tanárok 
kiejtését és az ír egyetemi rendszer 
működésének hatékonyságát. Az 
egyetemre (Dublin City University)

A szerző felvétele

egyébként körülbelül tízezer diák jár, 
amelyből kétezer a cserediák, szóval 
lehetőségem van mindenféle náció 
megismerésére. Érdekes tapasztalat 
egy török, egy kanadai és egy cseh 
lánnyal megvitatni a közel-keleti kér
dést és közben gyönyörködni Howth 
világítótornyában és a parti vizekben 
úszkáló fókákban.

Egyébként az írek a gazdasági 
recesszió ellenére derűsen tekintenek 
a jövőbe, viszont vannak rokon voná
saik velünk -  akkor kezdtem igazán 
otthonosan érezni magam az egyete
men, mikor a Nemzetközi Iroda mun
katársa nagy nevetések közepette 
megjegyezte, hogy ha húsz év múlva 
visszajövünk, addigra talán megépül az 
első metró.

Radó Nóra

Beszámoló Máltáról

Napsütés, romok, tenger, lovagok 
erődjei, füllesztő meleg, barátságos 
helybéliek és őrülten száguldó 30 éves 
buszok. Néhány szóban így lehetne jel
lemezni Máltát, az EU egyik legkisebb 
tagállamát, amit volt szerencsém a 
nyáron meglátogatni.

A legismertebb tény Máltáról, hogy 
az ispotályos lovagrend ide menekült a 
Szentföldről és oltalmazta a szigetet a 
törökökkel .szemben. Érthető, hogy az 
1565-ös Nagy Ostrom mellett a második 
világháborús bombázások azok az ese
mények, amik leginkább formálták a 
máltai identitást.

Identitásnál meg kell említeni a 
máltaiak segítőkészségét és kedves
ségét. A kis segítség nem is árt, mert 
a tényleges máltai nyelv nem angol, 
hanem az angol, az olasz és a török 
keveredése. Ez látszik, az egyébként 
latin betűs, írásban is.

Máltára utazni csak úgy érdemes, 
ha az embernek már előre van szállása.

Valetta
A szerző felvétele

... az AEGEE-vel. Ilyenkor sokak 
felkapják a fejüket: „Ja az a nyári 
egyetemes bagázs?" -  igen, az, én 
pedig (meglepetés!) nyárii egyetemen 
voltam. A sokféle nyári egyetem közül 
ennek volt a legkevesebb köze az 
egyetemhez (bár ez a vonal egyébként 
is gyakran eléggé csökkentett hab- 
zású...), ezért is hívták Travelling 
Summer Universitynek.

Ez körülbelül abból áll, hogy a 
Kedves Egyetemi Polgár elmegy két 
hétre a világ végére, ott jól érzi magát, 
miközben az adott régió több városát 
bejárja. Nálam ezek a helyek Helsinki 
meg Turku voltak, némi pihenővel meg
szakítva, amit egy tóparti nyaralóban 
töltöttünk.

A program során gyakran kellett 
eszeveszett nagy dilemmákkal megküz
deni, mint például: Mmost vajon a a 
80 fokos szaunában hesszeljek, vagy 
inkább fürödjek a 15 fokos tengerben? 
Mivel az résztvevők többsége szerette 
„átlagosan jól" érezni magát, gyakran 
váltogatta a kettőt.

Finnországról fontos tudni, hogy 
ott tényleg minden a szauna körül 
forog: néhány nappal előbb érkez
tem Finnországba, a szállást akkorra 
magamnak oldottam meg. A hotel
recepciós leányzó a szolásos tudni
valókkal együtt azt is elrrondta, hogy

Hirdessen a Közgazdászban1.

merre fussak, ha esetleg reggel szau- 
názni szottyanna kedvem. „Szaunázni, 
na persze, tíz éve nem jártam szauná
ban..." -  ebben a két hétben sikerült 
bepótolni, és tulajdonképpen „nem 
bántam meg a dolgot".

Bár egy nyári egyetem elég jelen
tős részben áll szórakozásból, termé
szetesen a kultúrprogram se maradhat 
ki— hiszen szórakozni így is lehet, az 
AEGEE-ben pedig szokás is. Ebben a 
tekintetben elég széles spektrumot le
fedett ez a két hét, többé és kevésbé 
interaktív elfoglaltságokkal is szórakoz
tattak minket, illetve egymást -  előbbire 
jó példa a Fazer csokoládégyár, az 
utóbbira meg az International Culture 
Workshop, amikor is az egyes nem
zetek bemutatták valamely jellemző 
tradíciójukat. Mivel rajtam kívül két 
magyar leányzó is volt, a húsvét hétfőt 
prezentáltuk, ennek nagyon örültek. Én 
is, amikor viszonozták a kedvességet. És 
persze nem feledkezhetünk el a Euro
pean Nightról sem, amikor mindenki 
bemutatja, hogy otthon mit szokás enni, 
esetleg (?) inni.

Összefoglalva tehát elég tartal
masán sikerült elütni az időt, látszott, 
hogy nem először szerveznek ilyet. 
Hazafelé még meglátogattam Lengyel- 
országot, hiszen „útba esett" -  de ez 
már egy másik cikk lenne.

Erdősi Bálint

hirdetés méret egyszeri megjelenés 3-8 megjelenés

1/1 oldal keretes 266x366 mm 140.000 Ft 112.000 Ft

1/1 oldal kifutó 290x413 mm {+ kifutó) 140.000 Ft 112.000 Ft

3/5 oldal 158x366 mm 105.000 Ft 84.000 Ft

1/2 oldal (fekvő) 266x181 mm 95.000 Ft 76.000 Ft

2/5 oldal 104x366 mm 85.000 Ft 68.000 Ft

3/10 oldal 158x181 mm 68.000 Ft 54.400 Ft

1/5 oldal 50x366 mm 56.000 Ft 44.800 Ft

2/10 oldal 104x181 mm 56.000 Ft 44.800 Ft

1/10 oldal 50x181 mm 34.000 Ft 27.200 Ft

banner 266x60 mm 68.000 Ft 54.400 Ft

Hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 30%, míg a 4 színű hirdetésre 50% felárat kérünk. Ez előbbi előzetes egyeztetést 
igényel a felületi korlátok m iatt Áraink az ÁFA-t nem tartalmazzák!

Egyértelműen a repülőgép ajánlott, ami 
Málta egyetlen repülőterére érkezik 
majd meg. Jobb esetben kijönnek ér
tünk, ha nem, akkor igénybe vehetjük a 
taxikat. Busszal utazni már csak akkor 
érdemes, ha megszabadultunk a cso
magjainktól, mert bár mindenhová megy 
járat, és olcsón, néha át kell szállni és 
van, hogy várni kell.

Kellően nagy pénzmag esetén 
kocsit is lehet bérelni, figyelembe 
véve, hogy itt az autók nem bal, hanem 
jobbkormányosak. (Volt brit gyarmat 
ugyebár.) De valahogy muszáj lesz 
közlekedni, mert a falvak és városkák 
gyalog azért messze vannak egymástól.

Szinte minden faluban van 
három templom, így szelektálni kell 
a látványosságok közt. Valetta, a 
főváros, a lovagok egykori erődje egy 
egész napos program. Akárcsak az 
átkompozás Gozora a másik nagyobb 
szigetre^ Én csak ajánlani tudom, hogy 
sétahajókázással Comino szigetét és 
járjátok körbe. Az itt található „Blue

lagoon" csodálatos fürdőzőhely és a 
látvány se utolsó, szerintem messze ez 
a legszebb rész.

Rövidebb program a főszigeten 
Mdina és Rabat: katakombák, Péter 
és Pál katedrálisa, múzeumok. Mosta 
szintén ajánlott a hatalmas dóm miatt, 
ami a római Pantheont idézi szerke
zetében. Tarxiennél és Hagar Qim- 
ben több ezer éves templomok romjai 
láthatók, de igazság szerint nem sok 
maradt belőlük, csak a nagyon lelke
seknek ajánlom. Paolában viszont egy 
nagyon jó múzeumot alakítottak ki egy 
földalatti templom fölött, amit megint 
érdemes megnézni.

Természetesen van strand és für
dőzőhely is tonnányi. Napközben csak 
úgy hemzsegnek a turisták, de ha 
csak fürdőzésre vágyunk, akkor érde
mesebb a közelebbi Olaszországot 
vagy Horvátországot választani. Annak 
ellenére is, hogy a máltai árak talán 
még az itthoninál is alacsonyabbak.

Galambos László
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Egy erasmusos Belgiumban...

Barátok közt

felvétele

Ezzel a mondattal tudnám össze
foglalni az eddig velem történteket az 
elmúlt fél évben. 2007 decemberében 
gondoltam egy merészet és eldöntöt
tem hogy én az őszi félévben minden
képpen át szeretnék hallgatni egy 
belga egyetemre.

Az ERASMUS-ösztöndíj megpályá
zása két fordulóból állt, az elsőben 
többféle papírt kellett benyújtani a 
Nemzetközi Irodának (pl. indexmásolat, 
szakmai tevékenységek, stb.), a máso
dikban zárthelyi formában először egy 
motivációs levelet kellett írnunk, majd 
pedig egy tesztet töltöttünk ki amivel 
elsősorban a gazdasági tudásunkat 
mérték. Pár hónap elteltével az ered
mény is meglett: ősszel indulhatok 
Hasseltbe, Belgiumba!

Ezután újabb papírmunka követ
kezett. Meg kellett terveznem a kinti 
órarendemet, el kellett fogadtatnom 
lehetőség szerint minél több tárgyat 
az itthoni tanszékekkel (ami egyébként 
szinte lehetetlen vállalkozás) és meg 
kellett oldanom hogy a maradék ittho
ni tárgyakat is valamilyen formában 
tanulni tudjam, A tapasztalataim vegye
sek, nagyon széles skálán mozog a 
tanszékek hozzáállása az erasmusos- 
okhoz, a legrugalmasabban talán a 
Vezetéstudományi Intézetben és Kör
nyezetgazdaságtan tamzéken kezelik 
a külföldön tanulókat és megpróbálnak 
minden lehetőséget megadni, hogy a 
hallgatók így is teljesíteni tudják az 
itthoni tárgyaikat.

Szeptember közepén végre eljött 
a várva-várt pillanat és felszállt a

gépem Ferihegyről. Hasselt egy kelet
belgiumi kisváros és bátran ajánlom 
mindenkinek aki át szeretné érezni 
legalább fél évig, hogy milyen egy igazi 
egyetemi városban tanulni.

Az itteni erasmusosok összetétele 
meglepően homogén, nagyon sok len
gyel, spanyol, francia és belga (Valló
méból) van az egyetemen; a többi 
nemzetből csak elvétve akad néhány 
ember. Magyar egyedül én vagyok, 
aminek először nem örültem, de most 
már egyre jobban értékelem, mert lá
tom például a spanyolokon hogy hiába 
vannak itt, hiába tudnák fejleszteni az 
angoljukat, hollandjukat, franciájukat, 
mégis inkább egymás társaságát kere
sik és persze az anyanyelvükön, spa
nyolul beszélgetnek.

Végül pedig essen néhány szó az 
anyagiakról is, hogy tudd mire szá
míthatsz ha Nyugat-Európába pályázol. 
Előre leszögezem, hogy amit a Nem
zetközi Iroda biztosít (300-350 euro or
szágtól függően) nem fedezi az összes 
költséget, de tekintélyes összegnek 
mondható ha figyelembe vesszük hogy 
például az itteni lengyelek csak 190 
eurot kapnak az egyetemüktől.

A szállás egy hónapra kijön 200 
euroból, a megélhetésre pedig heti 100— 
120 eurot kell számolni és ebbe még 
belefér 1-2 bulizás is. Ezen felül jönnek 
még a kiutazás, valamint a tankönyvek, 
amelyek nagyon megdobhatják költsé
geinket: egy könyvért 60-80 eurot is 
elkérhetnek!

Egy hete vagyok Hasseltben, de 
az időm nagy része itt is a papírmunka 
intézésével, na meg a bulizással és 
többi cserediák megismerésével telt 
idáig, de október (!) elején már elkez
dődik a tanítás is.

Ignits Péter

A Fiatal Európai Újságírók Díjra nevezett cikk utolsó előtti része

Mi, magyarok
Annak, hogy nem érezzük magunkat 

egyenjogú állampolgárnak, több oka 
is lehet. Hankiss Elemér szociológus 
szerint egyszerűen „nem érezzük jól 
magunkat a bőrünkben", nem hiszünk 
önmagunkban és az országban. Annak 
ellenére, hogy a „Nagy-Magyarország 
nosztalgia" még mindig része a 
nemzeti önképünknek, sikereink nem 
voltak tartósak, sőt, számunkra fontos 
és jelentéssel bíró sikerekről mások 
nem is tudnak. Vajon hányán tudják 
miért harangoznak minden délben? 
Mióta „kis nemzet" lettünk egyre csak 
nagyhatalmak védelmét igyekszünk 
megszerezni (NATO, ELI), ahelyett, hogy 
arra törekednénk, mi hogy lehetünk 
értékesek, akár nélkülözhetetlenek a vi
lág számára. Minden magyar tisztában 
van avval, hogy az egy főre jutó Nobel 
díjasokból nekünk van a legtöbb, de ezt 
Magyarországon kívül kevesen látják. 
Pláne, mert a legtöbb Nobel díjasunk 
nem Magyarországon tevékenykedett, 
amikor a díját megkapta. De nekünk, 
a származás többet számít. Más nem
zetek nem feltétlenül osztják ezeket a

nézeteket. Ezért fordulhat elő, hogy úgy 
érezzük, minket lenéznek, vagy nem 
értenek meg.

Schöpflin György európai parla
menti képviselő szerint a legnagyobb 
konfliktusforrás ott van, hogy amíg a 
kelet-európaiak egy historizáló meg
közelítést alkalmaznak (Jogunk van az 
Európai Uniós tagsághoz, hiszen mi 
voltunk Nyugat küszöbe!), addig a Nyu
gat sokkal inkább pragmatikusabban 
közelíti meg a problémákat (Milyen elő
nyünk származik abból, ha a keletiek 
is csatlakoznak?). Ezt a két nézőpontot 
nehéz összeegyeztetni, de egyiket sem 
lehet elítélni, hiszen egyik sem jó vagy 
rossz, egyszerűen más. Ugyanakkor lát
szólag kiegyensúlyozatlan a helyzet, 
hiszen amíg a csatlakozni kívánó or
szágok igyekeztek megfelelni a Nyu
gat pragmatikus elvárásainak, addig 
a Nyugat nem tette magáévá a ki
bővítés szimbolikus, historikus dimen
zióját, amely lételeme a közép-európai 
(és a magyar) önbecslésnek. Ugyanezt 
támasztja alá Vasánszky Eszter szak- 
dolgozatában, amikor arra hívja fel a 
figyelmet, hogy az európai öntudat a

nemzeti öntudattal ellentétben nem 
érzelmi-eszmei háttéren alapszik, ha
nem sokkal gyakorlatiasabbakon.

Információhiány; teszünk ellene?
A magyarok európai identitásának 

fejlődését gátolhatja a nemzeti tudat 
és kulturális értékek elvesztésétől, 
jelentőségük csökkenésétől való féle
lem, vagy az Unió intézményeiben való 
bizalom csekély volta, amely a közös
ségi intézményektől távolság, nehéz 
elszámoltathatóság, bürokrácia és az 
információhiány miatt alakulhatott ki.

Voltak és vannak törekvések az 
információhiány megszüntetésére, 
de Vígh László, a Budapesti Corvinus 
Egyetem adjunktusa szerint lesújtó a 
helyzet. Amíg Finnországban majd' 10 
éven keresztül tájékoztatták az állam
polgárokat a csatlakozásról, addig 
itthon erre alig 5 hónapot szenteltek. 
Annak ellenére, hogy érezhetően most 
is vannak próbálkozások a magyarok 
„szintre hozásában", a Mézga családdal 
bemutatott fogyasztóvédelmi reklámok 
lehet, hogy informatívak, de Aladár 
„egyeurós" kioktatásai akár lenézőnek 
vagy lekezelőnek is tűnhetnek.

Kraft Anikó

Kis vállalkozás -  nagy érdeklődés

forrás: http://indafoto.hu/bcekisvall/image/1952327-b34a84ec/80439

Dinamikus ütemben fejlődik a Kis
vállalkozás-fejlesztési Központ, ahol új 
programokkal a gyakorlatban is segítik 
a vállalkozni vágyó hallgatók piacra 
lépését. Dr. Szirmai Péter docenssel, a 
központ igazgatójával beszélgettünk.

-  Meséljen a központ legújabb 
kezdeményezéséről, a hallgatói vállal
kozói klubról!

-  A hivatalosan Interuniversitas 
Hallgatói Vállalkozói Klub és Spin-off 
Keltetőnek nevezett klubba Budapest 
egyetemi és főiskolai hallgatóit vár
juk, elsősorban azokat, akik vállalkozni 
szeretnének. Ha van ilyen irányú érdek
lődés, mi igyekszünk ezt hajlandóság
gá változtatni, és segítünk a terveket 
megvalósítani.

Az üzleti tervezés kurzus során a 
hallgatók leendő vállalkozásuk üzleti 
tervét készítik el, és megtanulják, 
hogyan kell azt attraktívan prezentálni, 
vagyis, hogyan adják el majd „magu
kat". A központ a tőke és az ötletek 
találkozásánál is bábáskodik, segítünk 
ugyanis a csapatokat összehozni 
olyan üzleti angyalokkal, akik kez
dődő projektekbe fektetnének be. A 
létrejövő vállalkozások mentori se
gítséget is kapnak a tanszék fiatal 
oktatói személyében, hogy az első 
lépéseket ne teljesen egyedül tegyék 
meg a piacon. Fontos szerepet kap 
majd később a „tanúságtevés", ahol a 
csapatok megosztják tapasztalataikat, 
beszámolnak élményeikről, a buktatók
ról, sikereikről.

-  Szintén a közelmúlt eseménye, 
hogy a központ tagja lett az Axilior 
Alliance szövetségnek. M i ez pontosan 
és milyen előnyökkel já r számunkra?

-  Ez egy PPP-re épülő, amerikai 
összefogás, egyetemek, vállalatok 
és kormányzati szervezetek között. 
Célja elsősorban a vállalatok munka
erőigényének megfelelő szakemberek 
képzése. Az egyetemek ennek alap
ján alakítják a kurzuskínálatot, a 
vállalat szakmai gyakorlatot ajánl, 
s gyakran anyagilag is támogatja a 
képzést, a kormány pedig felügyeli,

segíti a programot. Egyelőre a csatla
kozási nyilatkozatot írtuk alá. Egye
sült Államokbeli szakmai gyakorlati 
lehetőséget remélünk az együttmű
ködéstől, valamint, hogy a spin-offjaink 
piacot találhatnak a tengerentúlon -  
persze ez még a jövő zenéje,

-  Milyen más külföldi kapcso
latokkal rendelkezik a központ?

-  Szervezői vagyunka vállalkozási 
ismeretek oktatásával és kutatásával 
foglalkozó közép-kelet-európai egye
temi tanszékek hálózatának, röviden 
az ERENET-nek. Ennek 17 egyetemről 
összesen 40 tagja van, s elsősorban 
nem a hallgatói, hanem a tudományos 
oldalról szól.

Nemrég felvettek minket az ESBA- 
ba, ami az európai kisvállalkozásokat 
tömörítő, az Európai Parlament mellett 
működő lobbiszervezet. Ennek segít
ségével kutatási megbízásokat kapha
tunk, így akár a különféle uniós szabá
lyozásokat is befolyásolni tudnánk.

Tagjai vagyunk az l-Coll (Innovation 
through Collaboration) elnevezésű 
kezdeményezésnek is, melyben öt 
ország hallgatóinak együttműködésére 
nyílik lehetőség. így a más-más nem
zetiségű diákok uniós forrásból külön
féle vállalkozói projektek tervét dolgoz
zák ki együtt, kapcsolatot az interneten 
s levelező listán tartanak.

A pittsburghi PennState egyete
mével együttműködésben immár 
3 éve bonyolítjuk az International 
entrepreneurship (Nemzetközi vállal
kozás) kurzust. A videokonferencia 
jelleggel megtartott órák során üzleti 
tervek kidolgozására amerikai-magyar 
vegyescsapatok alakulnak, melyek 
a félév végén közösen prezentálnak. 
Eddig a tengerentúli résztvevők láto
gattak hazánkba, s az utazást jó lenne 
magyar részről is megvalósítani, ez 
idáig forráshiány miatt nem sikerült.

Végül fontos megemlíteni, hogy tag
jai vagyunk az egyetem regionális tudás- 
központjának (RET) is, ezen keresztül is 
sokféle kapcsolódás alakult ki.

-  Köszönöm az interjút!
Szerencsi Ágnes

A következő megjelenések a 2008/2009-es tanév 
őszi félévében: 

november 10, december 10.

http://indafoto.hu/bcekisvall/image/1952327-b34a84ec/80439
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Kiállítás: World Press Photo Egyetleneim a Filmes Estéken

Sport kategória, sorozat nyertes, Erik Refner (Dánia, Berlingske Tinde): 
Arc a maraton után

Átvágok a Millenáris parkján egy 
álmos szombat délután. Kint nyugalom 
és csend. A Fogadó termében azonban 
ott lüktet az egész nagyvilág... A 
World Press Photo kiállítás érkezett 
meg, hogy a világ minden részéről 
származó sajtófotóival mutassa be az 
elmúlt év történéseit. A világ legjobb, 
legbátrabb sajtófotósainak képei ezek, 
melyek mind külön történetet mesélnek 
el világunkról.

Az 1955-ben, Hollandiában alapított 
World Press Photo nonprofit szervezet 
célja elsősorban a sajtófotósok mun
kájának támogatása, illetve a szakma 
magas színvonalon tartása. A díjazottak

Idén 24-ik alkalommal tartott 
gólyatábort a Budai Campus Szarva
son. Augusztus 3. és 15. között két 
turnusban került megrendezésre az 
Ifjúsági táborban, közvetlenül a Körös 
partján. A gólyák a Keleti pályaudvaron 
találkoztak a bordó pólós szervezőkkel, 
akik felterelték őket a vonatra. Ekkor 
még nem sejthették, hogy néhány utas 
maga a gólyabőrbe bújt szervező, akik 
beépültek közéjük. Érkezéskor regiszt
ráltak, majd gólyapólóval és zöld kar
szalaggal gazdagodtak.

A 24 fős szervezőgárda bemutatása 
után a brigádvezetők kihúzták a kalap
ból a gólyáik nevét. Ezután kezdődött

között csak olyanokat találhatunk, akik 
új nézőpontot, módszert vagy ábrázolá
si stílust választottak, melyekkel a kép 
eddig ismeretlen értelmezési szinteket 
nyitott meg témájáról. Az év sajtófotója 
például az afganisztáni Korengal-völgy- 
ben folyó hadjárat során készült. Tim 
Heatherington sorozatának darabja egy 
megfáradt amerikai katonát ábrázol. 
A bunker mellett ülő fiatal katona 
testtartása, arckifejezése mintha egy 
nemzet belefáradottságát, kétségeit 
adná vissza. Avagy felmerül a kérdés, 
az erős fél sem mindig erős?

A négy, magyar riporterek által ké
szített díjazott kép is mind újat mesél 
el. Gárdi Balázs (a Hír kategóriában

A szerző felvétele

a vetélkedő kreatív feladatokkal, 
többek között a Hökkentsük meg a 
zsűrit című csapadékosabbnál undo
rítóbb, borkiöntős, gyújtogatós, wc 
kefés produkcióval. Az est megkoro
názásaként fergeteges welcome parti 
volt a csónakházban. Másnap azon
ban nem volt mese reggel 7-kor kellett 
indulni a gólyáknak az arborétumba, 
ahol a terület bejárása után agro
technikai munkával pihenték ki az este 
fáradalmait. Egyébkénta délelőtti munka 
szerves részét képezte a tábornak. A 
szervezők és a gólyák együtt, minden 
reggel hajóval utaztak az arborba, ahol 
egyesek nem a munkában, hanem a 
szódacsatában fáradtak el.

egyediben és sorozatban is első) egyik 
képén egy afganisztáni férfi és kezé
ben sebesült kisfia, mint a nyugati 
világ hadjáratának áldozatai jelen
nek meg. Szigetváry Zsolt (Korunk 
kérdései kategóriában második) egy 
melegfelvonuláson megsebesült férfit 
és párját ábrázolja, Berekai Judit és 
lengyel társa. Tornász Gudzovaty (Sport 
kategóriában harmadikak) pedig egy 
jógaiskolai pillanatot örökített meg.

A kiállításon ezeken kívül is renge
teg téma, látásmód, színvilág és tech
nikai megoldás van jelen. Mind külön
legesen megragadott pillanatok... De 
meg is érthetőek? Bár egy-egy fotós 
talán életét kockáztatva megragadta 
világunk egy-egy szeletének problé
máját, de felfoghatjuk-e ezeket? Hi
szen valahol, sokszor nagyon távol, a 
mi világunktól függetlenül létezik egy 
egészen különböző, amelybe csak a 
képen keresztül láthatunk be. A képek 
pedig csak kapuk ezekbe a világokba, 
az ábrázolt problémákra megoldást nem 
sugallnak. Hiszen sokrétűségükkel pont 
azokat az összetett viszonyokat mutat
ják be, amik nem engednek gyorsan 
ítélni, csak megérteni. Hogy saját élet
terünktől, érdekeinktől elrugaszkodva 
nézzük a világot és elgondolkozzunk 
rajta. És továbbgondolkozzunk... És 
tovább... Hogy egyszer talán... Talán 
tehessünk is érte...

A kiállítást október 19-ig tekintheti
tek meg a Millenárison.

Szilléry Mirjam

A második este sportos vetélkedő
vel telt, ahol a gólyák derekasan helyt 
álltak. Sportolásra nemcsak ezen a 
napon volt lehetőség, hanem a tábor 
egész ideje alatt röpizhettek, focizhat
tak és fürödhettek a gólyák a Körösben 
néha dinnyével, néha színes bálnával. 
A harmadik estén az uszoda várta 
vízi vetélkedővel a gólyákokat. Sem 
gólyák, sem szervezők nem maradtak 
szárazon. Következő nap délután ko
molyabb szakmai napot tartottunk és 
kíváncsiságukat kielégíthették a fiatal 
gólyák az egyetemi tanulmányokkal 
és a Campussal kapcsolatban. Estére 
elkészült a pörkölt, melyet a szervezők 
és a gólyák közösen főztek és faltak 
fel. Levezetésképpen megismerték az 
éjszakai arborétumot ahol vaksötét
ben teljesítettek egy vetélkedőt, 
melynek állomásain a trükkösszend
vics evés, bombakeresés, lávalengés 
és dinnyeevés volt. Szerencsére senki 
sem veszett el. Utolsó napra már jól 
összebarátkoztak egymással a gólyá- 
kok és lányos zavarukat valamint 
ruháikat eldobva öltöztették társukat a 
legtöbb pontért. Csúcspontként elké
szültek a zászlók és jobbnál jobb bri
gádhimnuszokat hallhattunk. Az este 
fergeteges táncos mulatságba csapott 
át a csónakházban. A szervezők szerint 
és a gólyák visszacsatolása alapján 
mindenki jól érezte magát. Bizonyos, 
hogy mindenki egy életre szóló él
ménnyel gazdagodott. Egy a lényeg, 
hogy jelszó a „Máma még" legyen.

Klárikám

Csajozás, útkeresés, elbukás, 
szerelem, erőszak. Sziget fesztivál 
és a Kopaszi-gát... Nemes Gyula 
filmje, az Egyetleneim erről, azaz az 
életről és benne az egyetlenekről szól, 
tisztán és őszintén, görbe tükröt tartva 
a gyakran tragikomikus valóság elé. 
De mi másról is szólhatna, hiszen a 
rendező saját bevallása szerint gyakran 
a forgatókönyvet félredobva spontán 
beszélgetésekből, önvallomásokból 
építkezett, s ezeket a snitteket 
gyúrta aztán eggyé az így igencsak 
rendhagyónak mondható filmkészítés 
során. S nemcsak a forgatókönyv 
hiányzik, nincs stáb, nincs technika, 
nincsenek profi színészek, így lesz 
őszinte, ezért olyan magával ragadó 
a film. Ismerős a helyzet, velünk is 
megtörtént, rólunk is szólhatna, s akár 
minket is faggathatott volna szexuális 
szokásainkról a csajozni így próbáló 
főszereplő a Boráros téren...

Komoly a téma, így bizony szoron
gunk a 70 perces film alatt eleget, amin 
sajátos humorával, a legváratlanabb 
váltásokkal és képi-hangi megoldá
sokkal lazít a rendező. Nemes Gyula 
egyébként nem akárki, komoly díjak 
nyertese s a prágai egyetem tanára, 
ugyanakkor a film után őszinte laza
sággal mesélt életéről, filmjeiről, ter
veiről, sőt, az Egyetleneim témája, a

ŐSZI Fesztivál a Közgázon!

csajozás és ennek kapcsán személyes 
sztorik is előkerülnek.

A Filmes Esték első felvonása na
gyon jól sikerült: a közös filmnézés, a 
beszélgetés a rendezővel, a családias 
hangulat -  talán erről meséltek a 
régi Közgázos filmklubok kapcsán a 
„régiek". Remélem, a következőre is 
legalább ennyien összegyűlünk, gyertek 
minél többen -  érdemes!

Szerencsi Ágnes

Folytatása m indjárt itt 
van...
A következő Filmes Esték vetítése 

az Őszi Fesztivál keretein belül lesz. 
Október 21-én este 6 órától Bereményi 
Géza Eldorádó című alkotását mutatjuk 
be Eperjes Károly, Pogány Judit fősze
replésével, majd beszélgetésre várjuk 
a rendezőt.

További tervezett programunk: 
nov. 6.: Török Ferenc: Overnight 
nov. 27.: Pálfi György: Taxidermia 
dec.: 11: Tarr Béla: Werckmeister 
harmóniák vagy Hajdú Szabolcs: 
Fehér tenyér

Köszönjük, hogy az Egyetleneimre 
ennyien kíváncsiak voltatok és a beszél
getésen is sokan kérdeztetek, érdek
lődtetek. Találkozzunk október 21-én. 

Bernáth Zsófi -  Szerényi Szabolcs

Itt van az ősz, itt van újra! A Hallgatói Önkormányzat idén is megrendezi 
a hagyományos Őszi Fesztivált 2008. október 20-22 között, ahol a minőségi 
borok mellet rengeteg kulturális programmal (néptánc, Filmes Est), valamint 
Diákszervezetes Találkozóval is várunk Téged. Ennek keretében október 21-én 
egy őrületes bulival nyitjuk meg az őszi félévet, a Villányi úti KEK aulában. A 
további részleteket keresd a www.bcehok.hu/oszifesztivaloldalon!

Lógj velünk!

„Áf" gólyabál

Megkezdődött egy újabb tanév, az 
egyetem megtelt új arcokkal, megér
keztek a gólyák! Ez pedig azt jelenti, 
hogy hamarosan megint sor kerül ka
runk talán legrangosabb eseményére, 
a gólyabálra.

A tavalyi évhez hasonlóan ismé
telten a KEK-et szemeltük ki a rendez
vény helyszínül november 7-én. A 
bált természetesen dr. Imre Miklós 
dékán úr fogja megnyitni, majd az est 
további hangulatáról a Retro School 
Band, a Bikini és az Animal Cannibals 
gondoskodik. Utóbbiak nemcsak fellé
pőként, hanem műsorvezetőként is 
jeleskednek majd, hogy minél felejthe
tetlenebb legyen a buli. Természetesen

nem maradhat ki az estéből a gólyák 
hivatalos beavatása, a gólya eskü és 
a nyitótánc sem, hogy emlékezetessé 
tegyük ezt a bulit az elsősöknek és ők is 
igazi Corvinusosokká válhassanak.

A jegyek október 20-tól a Ménesi 
úti campuson megvásárolhatók, majd 
november 3-tól a Budai- és Közgáz 
campuson is.

Tehát november 7-e, KEK, BCE-KIK 
gólyabál. Gyere el és pörögj velünk 
hajnalig!

Jegyárak: 
gólyáknak 500 HUF 
Corvinusosoknak 1000 HUF 
Külsősöknek 1500 HUF 
Helyszínen 2000 HUF

Ecker Claudia

Jársz a parton

Jársz a parton, de nem is figyelsz arra, hogy mi történik.
Akár csukott szemmel is mehetnél, akkor se változna semmi, 
így hát becsukod szemed, s hagyod, hogy tested csak lépjen,
S lépesedet nem figyeled.

Gondolataidra koncentrálsz, de nincsen semmi.
Megállsz, hátha akkor megtudod, hogy miért vagy szomorú.
A környezet nem változik csak a testhelyzet.
A testben a lélek nem érez már mást, csak bút.

Leülsz. Fekszel. A lelkeddel nem veszekszel!
Vársz, hátha jön valami, valaki: ki vezet,
Elvisz innen és a nihilből kiránt!
Mert a semminél a Rossz is jobb!

A Jó pedig a Rossznál is jobb.
Te csak arra vágysz, hogy legyen, akár Jó, akár Rossz.

vegemite

http://www.bcehok.hu/oszifesztivaloldalon
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Kardcsapásnyira a diplomától Rejtvény: Kötéltánc

Az alábbi az egyik kedvenc rejtvényem. Mint oly sok mindenben a nagy- 
szerűség itt is az egyszerűségben rejtőzik. Bár az alapváltozat megjelenése 
óta -  ami a múlt homályába vész számtalan variációja látott már napvilágot. 
Néhány igen csak elvadultra sikeredett, és sokszor nem lett annyival szebb, mint 
amennyire bonyolultabbá vált. Álljon itt a 9 évvel ezelőtt hozzáírt szabály, néha 
betoldással a könnyebb érthetőség kedvéért. Jó szórakozást!

Az ábra egy keretet szimbolizál, a pontok pedig egy-egy karót. Feszítsen 
ki egy kötelet (azaz rajzoljon az ábrába egy hurkot, amely két karó között csak 
vízszintesen ésfügglegesen mehet) úgy, hogy az egy zárt területet képezzen, és 
az általunk beírt számok körül annyi kötéldarab legyen, amennyit a szám mutat.

(Azaz például egy hármas azt jelenti, hogy az adott négyzet négy oldalából 3 
része a huroknak, egy pedig üresen marad.)
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„Elmondom hát m indenkinek...”

Boldog vagy, netán szomorú? Szeretsz és szeretnek? Vagy még csak 
szeretnéd, ha szeretnének? Fáj az élet vagy épp nagyon jó? Fejezd ki versben, 
prózában, akár dalban, és küldd el nekünk -  a KözgazdÁsz megjelenteti 
művedet!

írj a kozelet.kozter@gmail.com-ra, s mondd el TE is mindenkinek!

Egy éve már olvashattatok inter
jút Lontay Balázzsal, a Gazdálkodás
tudományi Kar Vezetés-szervezés 
szakirány végzős hallgatójával a Köz
gazdászban, amikor a magyar kard
csapat tagjaként a VB-n elért első 
helyezéséről faggattuk

Épp ezért a csapat Olimpiai 7. he
lyezése enyhe csalódottságot váltott 
ki a szurkolók körében. Amiről most 
olvashattok az, hogyan élte meg Balázs 
az olimpiai részvételét, hogyan jutott el 
idáig, mik a tervei, és mit gondol arról, 
hogy hazánknak érdemes lenne-e Olim
piát szerveznie a közeljövőben.

-  Mesélj Pekingről, mikor érkez
tetek ki, hogyan teltek a felkészülés
n a p j a i ,  m i l y e n  v o l t  a h a n g u l a t ?

-  Az Olimpia megnyitója előtt 
egy héttel mentünk ki Pekingbe, és az 
első héten végig edzettünk, valamint 
ismerkedtünk a város kulturális 
oldalával. A megnyitó fantasztikus 
volt, az összes sportoló, mint egy 
nagycsalád vett részt rajta. A légkör a 
versenyek elkezdtével feszültebbé vált, 
ekkor már mentálisan is készülnünk 
kellett. Én a megnyitó után egy héttel 
kerültem sorra, addig más nemzetekkel 
is edzettem együtt.

Hangulatában az Olimpia volt az 
eddigi legjobb versenyem, a kínaiak

nagyon kitettek magukért. Bődületes 
pénzeket, rettentő nagy embertömeget 
mozdítottak meg, minden sarkon állt 
egy szervező. A kínai nép nagyon sza
bálykövető. Ha valakinek egy adott 
probléma megoldása nem tartozott a 
feladatkörébe, akkor rögtön a felette
séhez fordult és ez így ment tovább 
mindaddig, amíg a megoldást meg nem 
találták.

-  Elégedett vagy a teljesítmé
nyeddel? Hogyan vezetett az út idáig ?

-  A saját teljesítményemmel meg 
vagyok elégedve, pluszban zártam. A 
csapattól nagyobb volt az elvárás, én 
sem vagyok elégedett. De hozzá kell 
tennem, hogy ami rossz lehetett, az 
velünk megtörtént. A csapat két tag-
já n a k  \G Q vevtcV t G 'y ö r^ 'y \  v\t?m

sokkal az indulás előtt hunyt el.
16 éve, 8 éves koromban kezdtem el 

vívni, előtte a bátyámmal jártam úszni, 
tornázni. A családomban senki sem űzi 
a sportot ilyen professzionális szinten. 
Az elmúlt évem a vívás szempontjá
ból nagyon jól alakult, az Universiadén 
Bangkokban 2. helyezést értem el, 
valamint a felnőtt világversenyeken is 
eredményesen szerepeltem. Maga az 
Olimpia, ami a legfontosabb volt, az 
nem sikerült a legfényesebben, de majd 
4 év múlva Londonban remélem, tudok 
bizonyítani.

-  Hogy maradt, marad idő, energia 
családra, barátokra, egyetemre? Miért 
pont a Közgázra esett a választásod?

-  Szüleim közgázt végeztek, már 
általános iskolás korom óta tudom, hogy 
én is ezt szeretném. Mindig úgy ala
kítottam az edzéseket, hogy maradjon 
idő a tanulásra, hogy felvegyenek. Az 
egyetem első négy évében nem is volt 
gond összeegyeztetnem a tanulást a ví
vással. A vizsgaidőszakok ugyan húzó
sak voltak, mert a versenyszezonok is 
mindig pont akkor kezdődnek, de végül 
mindig sikerült szerencsére. Tanultam 
buszon, repülőn, másnap vizsgáztam, 
aztán mentem a következő edzőtáborba 
vagy versenyre.

Az Olimpia előtt napi két edzés 
4-5 órát vett igénybe, de az elmúlt 
fél-háromnegyed évben igen keveset 
voltam otthon a különböző edzőtáborok 
vagy versenyek miatt. Szerencsére a 
családom nagyon toleráns. Sok barátom 
van a gimnáziumból és az egyetemről 
is, de versenyidőszakban sajnos nem 
tudok velük rendszeresen találkozni.

-  Még egy utolsó kérdésem 
lenne. Te hogy látod hazánkat, mint egy 
Olimpiának helyt adó országot?

-  Látnunkkell azt, hogy egy Olimpia 
megszervezése nemcsak a kiadásokról 
szól, hanem arról a sok haszonról is, ami 
ezzel járna. Néhány szponzor sokszor 
egy egész Stadion felépítését vállalja 
cserébe azért, hogy csak az ő cégének 
lógója legyen látható.

Szerintem Magyarország nagyon
jó l  já rn a . S oka t u tazunk kü lfö ld re , így

látjuk azt, hogy a helyiek mennyire 
nem tudják, hol is van Magyarország. 
Persze először rendeznünk kellene 
egy EB-t, egy Universiadet, ahogy 
ezt Peking is tette 11 éve. A felépült 
sportcentrumokat, ha élükön megfelelő 
vezetés áll, jól tudnánk használni 
további események alkalmával.

Áz interjú elkészülte után, 2008. 
szeptember 25-én került sor a Jó 
tanuló, jó sportoló ösztöndíj átadására, 
ahol Balázs is a díjazottak között van. 
Ehhez is gratulálunk neki!

Bernáth Zsófi

Zenekar: Kingston Cruisers

Egyetemhez kötődő zenekarokat 
bemutató sorozatunk e havi részében 
interjút olvashattok Ipacs Gergővel (T 
karos végzős nemzetközi kapcsolatok 
szakos hallgatóval), a Kingston 
Cruisers zenekar gitárosával a zene 
szeretetéről, valamint a magyar ska és 
reggae kultúra jövőjéről.

-  Mikor kezdtél zenélni?
-  Kiscsoportos óvódás koromban. 

Utána következtek komolyabb projek
tek, például tesómmal alapítottunk egy 
két fős bandát „Rock Boys" néven, 
igényes szinti-pop stílusban. Ekkor én 
voltam hét, ő pedig négy éves.

-  Honnan jö tt az ötlet a Kingston 
Cruisers megalapításhoz?

A zenekarvezetőnk, Ska Peti már 
régi motoros a ska-életben, többek 
közt a PASO (Pannónia Allstars Ska 
Orchestra) alapításánál is jelen volt. 
Diplomaírás miatt felfüggesztette a 
könnyűzenélést, de ahogy befejezte a 
sulit, megálmodta, majd létrehozta a 
Kingston Cruiserst. Ebben a formációban 
három éve játszunk együtt, de a banda 
nagy része egy korábbi ska- zenekarból, 
az After 8-ből már ismeri egymást.

-  Lehet egy rétegműfaj is nép
szerű?

-  A rétegműfaj az adott szub
kultúrában igen népszerű, ezért is képes 
fennmaradni. De gondolom, a kérdés 
arra vonatkozik, hogy egy rétegműfaj 
képes-e betörni a mainstream-be. A 
válasz igen, melyet jól példáz a kilenc
venes évek eleji népszerűsége a 
Ladánybene27-nek, vagy akár a PASO 
fellépése a Sziget nagyszínpadán. Ha 
kissé rugalmasan kezeljük a stílushatá
rokat, és csempészünk egy-két elemet

a zenébe, mely mindenki számára 
könnyebben befogadható, akkor, jöhet 
a sztárság.

-  Neked mit jelent a Reggae?
-  Számomra a reggae és a ska 

legfőképp egy nyitott és elfogadó rá- 
csodálkozás a világra. Na meg persze 
önfeledt buli!

-  Van élet a PASO után a magyar 
ska-berkekben?

-  Határozottan van! A PASO 
zászlóshajóként tör előre, és mögötte 
igényes, színes zenekarok bukkannak 
elő, melyek más irányból igyekeznek 
meghódítani a közönséget. A Kingston 
Cruisers például a lehető legváltoza
tosabb műsort játssza: ska, reggae, és 
jazz mentén haladunk magyar, angol és 
ukrán nyelven.

-  Melyik sikeretekre vagy a leg
büszkébb?

-  Sok emlékezetes koncerten 
vagyunk túl, de szívesen emlékszem 
vissza például az első szünnapunkra, 
melyet a Gödörben ünnepeltünk. Eufó
rikus állapotban buliztuk végig az estét 
telt ház előtt, sok barát- zenésszel, és 
hatalmas ovációkkal. A bemutatkozó 
albumunk is aznap debütált, melyet 
rádió interjúk sora vezetett fel. Nagy 
készülődés és izgalom előzte meg a 
bulit, de az élmény minden várakozást 
felülmúlt!

-  És mikor hallhatunk hasonló 
koncertet?

-  Ősszel stúdióba vonulunk, hogy 
elkészítsük az első hivatalos nagyle
mezünket, melynek a megjelenése ka
rácsonyra várható. Tavasszal követ
kezhet egy lemeznépszerűsítő turné, a 
nyári koncertszezont pedig igyekszünk 
zsúfolásig megtölteni fesztiválokkal.

Bakonyi Zoltán

Nyerj jegyet a MÜPÁ-ba!
Ebben a hónapban is két főre szóló belépőket nyerhettek a Művészetek Palotája három előadására, ha helyesen 

válaszoltok a feltett kérdésekre.
Születésnapi ajándék-az ünnepelttől
Bár hölgyeknél nem szokás megemlíteni, hányadik is, Szalóki Ági esetében mégis ez adja az apropót az október 22-i 

koncerthez: az énekesnő harmincadik születésnapját ünnepli idén, ez alkalomból egy önálló esttel készül a Művészetek 
Palotájában.

1) Szalóki Ági pályafutásának meghatározó állomása a Besh o droM zenekar, amellyel 2004-ben tengeren túli turnén 
vett részt. Ennek keretében egy jazzfesztiválon 35 ezer néző előtt léptek fel -  melyik városban?

a) Montreal b) Toronto c) Ottawa
Csoma-legendárium -  új opera a legkíváncsibb magyarról
Műfaji sokszínűség, eredeti és stilizált hindu dallamok, klasszikus zenei idézetek, filmek és fények -  a lefordíthatatlan 

„Opéra cinematique" hangi és képi izgalmakkal teli estét ígér. Szemző Tibor legújabb művének „sztárszólistája" a legendát 
mesélő olvasó Törőcsik Mari. A wroclawi világpremier után magyarországi bemutató október 24-én este fél 8-kor.

2) Honnan származott Körösi Csorna Sándor, ahová hosszú éveken visszavárták még halála után is?
a)Zoborvidék b) Háromszék c) Őrség
Saját utakon a Labirintusban
A Magyar Állami Népi Együttes Bartók-trilógiájának második része, a Labirintus október 29-én és 30-án lesz látható 

a Művészetek Palotájában. Kovács Gerzson Péter és Mihályi Gábor népi elemekből kiinduló, a mai táncszínház eszközeit 
felvonultató produkciójának címe sokdimenziós identitásunkra utal -  ahol mindenkinek a maga útját kell járnia.

3) Mi a Bartók-trilógia első részének címe?
a) Kincses Felvidék b) Magyar Concerto c) Felhőajtók

Válaszaitokat október 18-ig várjuk az agnes.szekeres@uni-corvinus.hu címre elérhetőséggel együtt (név, telefonszám, 
szakirány).

Előző számunk nyertesei:
Fények: Molnár Dénes, G kar, gazdasági informatika
Emberi himnusz: Ásványi Katalin, PhD hallgató, Gazdálkodástani Doktori Iskola
Opéra cinematique: Vörösházi Ágota, G kar, gazdálkodási és menedzsment

Gratulálunk nekik!

mailto:agnes.szekeres@uni-corvinus.hu
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Wífo r í / rfenlC-ert,
dumáld le az 1300 Ft-os havidijad, 
és ragadj meg minden lehetőséget!

djuice Free Generation ^
Csapj le rá ha még nem vagy 26, és élvezd amíg csak akarod!

Samsung E210
F r e e  G e n e r a t io n  c s o m a g b a n :

í  « 3 ^ % ^  r í

2  ÉVES HŰSÉGNYILATKOZATTAL

juice Free Generation új számlás tarifacsomagra 2008. okt. 2. és 2009. jan. 31. között lehet előfizetni. Az előfizetés feltétele, hogy az előfizető
éves kor a la tt legyen. A készülékajánlat 2008 . okt. 2 . és nov. 2 . között érvényes. Egy előfizető nevére összesen 2 djuice Free Generation számlás 
izetés vásárolható. Az 1300 Ft-os havidíj ioo%-ban lebeszélhető minden belföldi mobil- és vezetékes irányba. A 18 Ft-os percdíj hálózaton belül érvényes,
. belföldi mobil- és vezetékes hálózatba történő hívás esetén a percdíj 36 Ft, minden időszakban. A készülék csak Pannon SIM-kártyával használható, 
rifacsomag további részleteit keresd a Pannon üzletekben, a www.djuice.hu-n és a 1220-as telefonos ügyfélszolgálati számon.
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ÉCíS BOLYGÓ?

M uucn., ATLANTISZ^
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